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ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PERSONES MAJORS 

31 de maig de 2022 

Lloc: Saló de Plens de l’Ajuntament 

Hora d’inici: 11.05 h 

Hora de finalització: 12.56 h 

 

Assisteixen a la reunió: 

Associacions de majors: 

Associació del Toscar i carrers adjacents 

Barri Obrer d'Altabix. Vocalia 3a edat AV 

CCOO Sindicat de Jubilats i Pensionistes 

Club de lectura Sènior 

Antics/igues alumnes col·legi Santa Maria (Jesuïtines) d'Elx 

Filet de Fora i Portes Encarnades-vocalia 3a Edat AV 

La Baia Asprella-Vocalia 3a Edat AV 

Partida de Carrús Nord camí del Pantà-Vocalia 3a Edat AV 

Pla de Sant Josep-Canal Vocalia 3a Edat 

Polivalent de Carrús-Vocalia Associació Cultural 3a Edat 

Sant Antoni-Vocalia 3a Edat AV 

Sant Crispí-Vocalia 3a Edat AV 

Victoria Kent-Associació d'Oci i Cultura d'adults 

Club Social de Pensionistes i Jubilats de Torrellano 

AMACMEC (Associació de dones afectades per càncer de mama, d'Elx i 

Comarca)-Vocalia 3a Edat 

Carrús est-Vocalia 3a Edat AV 

Plaça Barcelona i Adjacents Associació 3a Edat Centre Social 

CEAM ELX (Centre Especialitzat d'Atenció a Majors) 

Lloma de Sant Pere-Vocalia 3a Edat AV 

Associació Veïnal Centre av. del País Valencià 

Associació Veïnal Habitatges Socials del Polígon Palmerals - Vocalia 3a Edat 

Associació Veïnal Raval Nou - Vocalia 3a Edat 

 

Representants municipals dels següents partits polítics:  

Sra. Elena Bonet Mancheño. Grup Municipal del Partit Popular 

Sra. Aurora Rodil Martínez. Grup Municipal Vox 

Sr. Eduardo García-Ontiveros. Grup de regidors no adscrits 
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Membres de la mesa: 

Sra. Purificación Vives Pérez, regidora de Polítiques de Majors. Presidenta 

de la mesa 

Aida Martínez Pomares, coordinadora de l’àrea d’Igualtat i Drets Socials  

Sr. Joaquín López Compañ, president honorífic del Consell de Majors 

Sra. M. José Muñoz-Quirós Pradillo, secretària de la mesa 
 

Personal de la Regidoria de P. de Majors: 

Sr. Abel Delgado Oltra, educador social 

Sra. Eva Mojica Irles, tècnica en integració social 

 

Comença la reunió, a les 11.05 h 

 

APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR: 

 S'aprova l'acta de l'última sessió ordinària (9 de març de 2022) i l'acta 

de la sessió extraordinària (31 de març de 2022). 

 Així mateix, es facilita la carta enviada a Conselleria i el justificant 

d'aquesta, tal com es va acordar en la sessió extraordinària de 31 de maig 

de 2022. 

 Purificación Vives informa sobre el correu electrònic rebut de 

Guadalupe Arana (secretària general del Sindicat Pensionistes Vinalopó-

Vega Baixa CCOO) sobre la modificació del reglament del Consell i refereix 

que qualsevol modificació ha de ser duta a terme per personal tècnic de la 

Regidoria de Polítiques de Majors i que s'informaria les persones integrants 

del Consell dels canvis. A més, reitera que ja s'ha enviat l'escrit a Conselleria. 

D'altra banda, comenta que no hi ha representant del Consell de Majors en 

el Consell de Salut perquè no és un consell municipal (l'anterior president 

honorífic assistia en qualitat de representant de la Federació d'Associacions 

Veïnals). Guadalupe Arana pren la paraula i explica que el que es va acordar 

va ser que les persones integrants del Consell pogueren afegir punts a 

l'ordre del dia i que per aquest motiu va enviar el citat correu. Purificación 

Vives li demana disculpes pel malentés i li trasllada que no s'han inclòs les 

seues qüestions en l'ordre del dia per estar formulades com a preguntes. 

Guadalupe, al seu torn, contesta que estar en aquest Consell és de summe 
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interés, i al·ludeix al punt del reglament en què esmenta que el Consell ha 

de servir com a interlocutor de les persones majors davant l'Ajuntament i 

davant qualsevol institució de caràcter públic o privat. Purificación Vives 

proposa enviar la petició a l'esmentat Consell i, posteriorment, triar una 

persona representant del Consell. Aurora Rodil (representant de Vox) 

pregunta per què, si existeix el Consell de Salut, no es convida els regidors. 

Purificación Vives incideix en el fet que aquest Consell no és municipal i no 

posseeix la informació que sol·licita. 

 Una vegada repartit l'escrit a Conselleria, Purificación Vives recorda 

que cada entitat pot presentar separadament una reclamació en el Síndic 

de Greuges adjuntant el document. A més, es facilita la plantilla de la pàgina 

web oficial del Síndic de Greuges per a presentar reclamacions. Guadalupe 

Arana comenta que no tenen informació actualitzada de la Residència 

d'Altabix i Purificación Vives respon que, de moment, no té cap queixa 

concreta, però que sí que hi ha famílies que han decidit traure els seus 

familiars d'allí. Es farà un escombratge i es donarà informació a través del 

grup del Consell. Purificación Vives fa extensiva aquesta petició als grups 

polítics. 

INFORMACIÓ MUNICIPAL: 

 La tècnica en integració social, Eva Mojica, pren la paraula i enumera 

les qüestions d'altres regidories exposades en altres Consells: 

- Cultura: es van traslladar les qüestions referents a aquesta regidoria 

i, de moment, no hi ha contestació. 

- Educació: sobre la reobertura de les escoles d'adults, Educació 

confirma que totes estan funcionant. María José Muñoz Quirós 

afirma que ha parlat amb la tècnica d'Educació i trasllada els horaris. 

Sembla ser que hi ha hagut una confusió i la pregunta era sobre les 

classes d'alfabetització (tallers en centres socials) i no sobre les 

escoles d'adults. S'investigarà l'assumpte per a donar una resposta al 

més prompte possible. Eva Mojica telefonarà a Leticia Irles (Drets 

Socials) i contactarà amb María Peña (Barri Obrer d'Altabix) per a 

traslladar-li la resposta. 

- Manteniment: sobre el mobiliari urbà i la neteja d'horts, s'ha donat 

trasllat de la queixa al departament de Manteniment i encara no s'ha 

rebut resposta. 
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- Sales de jocs de taula dels centres socials d’Altabix i de Carrús 

reconvertides en despatxos: les persones responsables ja s'han 

reunit amb representants de diferents associacions i els han oferit 

possibles alternatives. Pedro Martínez (Associació del Toscar i Carrers 

Adjacents) corrobora aquesta informació i explica la problemàtica de 

la seua associació per la impossibilitat d'oferir tallers com es feia 

anteriorment. La coordinadora Aida Martínez intervé i explica el 

motiu pel qual s'ha fet la reestructuració de l'espai i afig que en el 

Centre Social Carrús ja s'està treballant en l'habilitació del soterrani 

per a la realització d'activitats en aquest espai. Pedro exposa les 

activitats programades per a Sant Pasqual i Purificación Vives el 

remet al grup de WhatsApp del Consell perquè compartisca allí la 

informació. Eva Mojica conclou la seua exposició recordant que totes 

les queixes de María Peña (Barri Obrer d'Altabix) es van traslladar a 

Drets Socials i estan intentant donar amb la solució. 

- Informació sobre la Línia J: s'explica al Consell que aquesta línia ja té 

una parada en el carrer Teulada per a l'Hospital General situada a una 

distància molt similar a la parada del carrer Avet. 

Abans de donar per finalitzat aquest punt, Purificación Vives comenta 

que va assistir al III Congrés de Ciutats Amigables i proposa crear un grup 

de treball amb els i les membres de les diferents associacions del Consell 

per a elaborar un projecte amb propostes i treballar-les conjuntament amb 

el personal de la Regidoria de Majors. Es canalitzarà a través de reunions a 

partir del 15 de setembre en el Centre Cívic Candalix. Purificación Vives 

aclareix a Guadalupe Arana que només podran assistir les persones 

integrants del Consell i que és una iniciativa independent a Ciutats 

Amigables, que té fases concretes i tancades. En el cas d'aquesta iniciativa, 

si el projecte és viable tècnicament i econòmica, es podria implementar. 

Asunción Martínez intervé per a compartir el seu malestar per l'estat 

del passeig Pablo Iglesias de l'avinguda de la Llibertat. Purificación Vives li 

proposa que expose la seua iniciativa en el grup de treball per a veure si té 

cabuda. Gabriela Grau (Associació Veïnal Centre av. del País Valencià) 

pregunta si cada associació pot portar a la reunió de treball una proposta i 

Purificación Vives puntualitza que seria una reunió oberta per a totes les 

entitats i que han de decidir entre totes sobre les propostes que s’hi 

inclouran. 



5 
 

Finalment, Pedro Martínez intervé i exposa la complexitat de 

participar en el Consell de Salut i reitera que no és competència municipal. 

Així mateix, explica els passos que va fer la seua entitat amb Conselleria per 

a formar part d'aquest. 

 

EXPOSICIÓ SOBRE EL MANEIG DE CAIXERS AUTOMÀTICS 

 Purificación Vives pren la paraula i avança l'exposició sobre el maneig 

de caixers automàtics. Aquesta exposició es realitza en l'apartat 

“Informació municipal”, entre el punt “Sales de jocs de taula del Centre 

Social Altabix i del Centre Social Carrús reconvertides en despatxos” i 

“Informació sobre la Línia J”. L'edil presenta la ponent, Yolanda Martínez 

Aroca, i fa una xicoteta introducció sobre el contingut, que està englobat en 

les activitats sobre la bretxa digital. Abans de donar inici la xarrada, 

Purificación Vives presenta la nova Coordinadora de l'Àrea d'Igualtat i Drets 

Socials, la senyora Aida Martínez Pomares.  

 Es duu a terme l'exposició, amb una duració total de 45 minuts. 

Gabriela Grau (Associació Veïnal Centre av. del País Valencià) intervé per a 

mostrar el seu descontentament amb la forma de conducta de moltes 

entitats. Purificación Vives li recorda que això és només una demostració 

de com seran els tallers sobre bretxa digital i que l'Ajuntament no té 

competència sobre les entitats bancàries.  

 

ELECCIÓ DE LA PERSONA REPRESENTANT PER AL DEBAT SOBRE L’ESTAT 

DEL MUNICIPI 2022 

 Els dies 29 i 30 de juny tindrà lloc el Debat sobre l'Estat del Municipi. 

La intervenció del Consell tindrà lloc el 29 de juny a la vesprada. Purificación 

Vives explica que altres anys ha sigut el president honorífic la persona 

representant i que cada entitat pot enviar a la persona triada la informació 

que considere per a la intervenció, que té una duració de cinc minuts 

aproximadament. 

 Elena Bonet intervé per a evidenciar que no s'han respectat els punts 

del dia i demana que la sessió se centre en aquest punt i deixar la resta de 

qüestions per al punt de “Precs i preguntes”. 



6 
 

 Finalment, es tria Joaquín López Compañ, president honorífic del 

Consell de Majors, com a representant. Purificación Vives explica que, una 

vegada haja rebut el representant totes les iniciatives i haja elaborat un 

esborrany de la intervenció, haurà de compartir-lo amb les entitats del 

Consell perquè li donen el vistiplau. 

 Joaquín López Compañ relata la seua experiència de l'any anterior 

com a representant del Debat sobre l'Estat del Municipi arran d'un 

comentari de Pedro Martínez, expresident honorífic del Consell Municipal 

de Persones Majors. 

 

PRECS I PREGUNTES: 

 Elena Bonet pregunta sobre el text de la carta de Conselleria i si s'ha 

rebut alguna contestació. L'edil de Polítiques de Majors confirma que no 

s'ha rebut cap contestació i que, si és necessari, es personarà ella mateixa 

per a donar trasllat d'aquest assumpte. 

 Pepe, representant de l'Associació d'Oci i Cultura Victoria Kent, 

informa sobre la situació del Centre Social Victoria Kent. Comenta que els 

dimecres la sala de joc d'aquest centre està tancada sense motiu aparent i 

li agradaria saber per què. Aquesta qüestió ja l'han presentada per escrit a 

través del registre general. Purificación Vives es compromet a indagar sobre 

aquest tema. 

 L'última intervenció és de Guadalupe, que torna a insistir en la 

importància d'entrar en el Consell de Salut. Purificación Vives reitera que es 

realitzaran els tràmits oportuns per a participar en aquest consell. 

 

Elx, 31 de maig de 2022 


